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 ساخت دستگاه
 كنترل سوختگی پوست 

محققان دانش�کده دامپزش�کی دانش�گاه تبریز برای اولین 
ب�ار در کش�ور، موفق به س�اخت دس�تگاه ایجاد س�وختگی 
در پوس�ت ب�ا قابلی�ت تنظی�م درج�ه س�وختگی ش�دند.

دکتر سیدحس��ین جارالمس��جد، عضو هیئت علمی دانش��کده 
دامپزش��کی دانش��گاه تبریز یکی از مخترعان این دستگاه در این 
خصوص گفت: یکی از مش��کلاتی که با اس��تفاده از وسایل و ابزار 
موجود، در زمینه تحقیقات بر روی س��وختگی های پوستی وجود 
دارد، عدم امکان ایجاد سوختگی های آزمایشگاهی با درجه و عمق 

یکسان در حیوانات است.
وی ه��دف از اخت��راع حاض��ر را ایج��اد وس��یله ای ب��رای القای 
سوختگی های با درجه و عمق یکسان با استفاده از دما، زمان و فشار 
کنترل شده اعلام کرد و گفت: این دستگاه که با همکاری مهندس 
س��یدابوالفضل صفوی خلخال برای نخستین بار در کشور ساخته 
شده، دارای گواهی نامه ثبت اختراع بوده و به شماره ۸۶۶۶۴ در اداره 

ثبت اختراعات سازمان ثبت و اسناد کشور به ثبت رسیده است.
جارالمس��جد با بیان اینکه با اس��تفاده از این اختراع، امکان ایجاد 
سوختگی های آزمایش��گاهی با درجه و عمق یکسان جهت انجام 
تحقیقات، با اس��تفاده از دما، زمان و فش��ار کنترل شده در تعداد 
نامحدودی از حیوانات آزمایشگاهی با گونه ها و اندازه های متفاوت 
ممکن می شود، گفت: این اختراع امکان تحقیقات گسترده در زمینه 
سوختگی و درمان های مرتبط با آن را برای محققان فراهم می کند.
دانشیار دانشکده دامپزشکی دانش��گاه تبریز با تشریح بخش های 
مختلف این دستگاه افزود: قسمت اصلی دستگاه شامل یک هیتر 
الکتریکی بوده که حرارت دلخواه برای القای سوختگی های جلدی 
با درجه و عمق یکسان را در حیوانات آزمایشگاهی تولید می کند و 
گرمای تولیدی آن توسط یک میکروکنترلر و یک سنسور دمایی 

متصل به هیتر تحت کنترل قرار می گیرد.
وی افزود: بدنه آلومینیومی که این هیتر در داخل آن قرار گرفته، 
یک قالب آلومینیومی متصل به خود را تا رسیدن به دمای مطلوب 
اپراتور گ��رم می کند. همچنین اهرم جابه جا کنن��ده هیتر و قالب 
آلومینیومی دارای دو سنسور جداگانه جهت کنترل زمان و کنترل 
فشار وارد ش��ده توس��ط قالب آلومینیومی به پوست حیوان مورد 
آزمایش است.جارالمسجد با اشاره به کاربردهای این دستگاه اضافه 
کرد: بهره برداری از این دستگاه که مورد استقبال مرکز تحقیقات 
سوختگی دانشگاه علوم پزشکی هم قرار گرفته، امکان تحقیقات 

منسجم در درمان سوختگی های پوستی را فراهم می آورد.
دکتر سیدحس��ین جارالمس��جد عض��و هیئت علمی دانش��کده 
دامپزشکی دانشگاه تبریز یکی از مخترعان این دستگاه دارای رتبه 
دانشیار، سابقه انتشار بیش از ۲۵ مقاله در مجلات علمی پژوهشی 
داخل و خارج کشور، اجرای چندین طرح پژوهشی بوده و عضویت 
در کمیته اخلاق در پژوهش های زیستی دانشگاه تبریز و دانشگاه 
علوم پزشکی تبریز، مدیریت گروه علوم درمانگاهی و ریاست بخش 
جراحی و رادیولوژی دانشکده دامپزشکی از مسئولیت های اجرایی 

وی به شمار می رود.
----------------------------------------------

بومی سازی كيت های استخراج ژنتيك
م�واد  و   DNA ،RNA اس�تخراج  کیت ه�ای  تولی�د 
بیولوژی�ک ب�ا تکی�ه ب�ر دان�ش متخصص�ان داخل�ی و ب�ه 
منظ�ور بی نی�ازی از واردات در کش�ور بومی س�ازی ش�د.

امیر آذربایجان��ی، مدیرفروش یک ش��رکت دانش بنیان درباره 
تولید این محصولات گفت: با توجه به اینکه کیت های استخراج 
DNA وRNA و آنزیم های بیولوژیک و مواد و وسایلی همچون 
محلول ها و بافرهای ضروری آزمایشگاه های بیوتکنولوژی ژنتیک 
جزو پرکاربردترین و هزینه برترین نیازهای این آزمایش��گاه ها 
اس��ت، این ش��رکت با تکیه بر توان و تخصص محققان داخلی 
این محصولات را در کش��ور بومی سازی کرد.وی درباره کیفیت 
تولید این کیت های داخلی اظهار کرد: کنترل کیفی محصولات 
تولیدی ما بر اس��اس کیت های امریکایی انجام شده و بر همین 
اس��اس کیفیت و خروجی محصولات تولیدی ما بسیار مناسب 
است. مدیرفروش این شرکت دانش بنیان درباره هدف تولید و 
بومی سازی این محصول گفت: هدف از ارائه این طرح تولید انبوه و 
تجاری مواد بیولوژیک مانند آنزیم های بیوتکنولوژیک و کیت های 
استخراج DNA و RNA و سایر محصولات مورد استفاده در 
آزمایشگاه های ژنتیک دام و کشاورزی، بیوتکنولوژی، بیولوژی 
مولکولی و ژنتیک است که ضروری ترین و پرمصرف ترین مواد و 

وسایل در این آزمایشگاه ها محسوب می شوند.

دستاورد ایراني

مدتی پیش مقام معظم رهبری در پیامی که به 
پنجاه و سومین نشست اتحادیه انجمن های 
اسلامی دانشجویان در اروپا داشتند خطاب 
به این اتحادیه و دانشجویان خارج از کشور 
تأکید کردند پیوس�تن دانش�جویان ایرانی 
در هر نقط�ه از جهان به حرکت پیش�رفت و 
بی نیاز کردن کش�ور از بیگانگان، جهاد فی 
س�بیل الله اس�ت. این توصیه دلس�وزانه از 
سوی شخص اول مملکت برای دانشجویانی 
که خ�ارج از کش�ور هس�تند ق�وت قلب و 
نقطه امیدی برای بازگش�ت به کشور بود به 
همی�ن بهانه با احمد وخش�یته دانش�جوی 
دکترای علوم سیاس�ی در دانشگاه دوستی 
ملل روسیه مس�کو و رئیس انجمن اسلامی 
دانشجویان ایرانی و همچنین معاون ارتباطات 
و عضو ش�ورای مرک�زی گفت وگ�و کردیم.

به نظ�ر ش�ما مهم ترین محور س�خنان 
رهب�ری در پیام�ی که ب�ه اتحادیه های 

دانش�جویی خارج از کشور داشتند چه 
بود؟

البته ایشان هر سال برای دانش��جویان اتحادیه 
نامه و توصیه دارند که نش��ان از اهمیت دادن به 
این دانشجویان اس��ت. این خیلی برای ما اینجا 
ارزش دارد. اینکه فرمودند برگردید و کشور را از 
بیگانگان بی نیاز کنید، شما انجمن های اسلامی 
می توانید راهبر این جهاد باش��ید. امیدوارم بقیه 
مسئولان  مانند ایشان چنین افق دیدی داشته 
باشند  و گزینشی و منفی به دانشجویان خارج از 

کشور نگاه نکنند.
بیش�ترین تجم�ع انجم�ن اس�لامی 

دانشجویان اروپا در کدام کشور است؟
بیشتر از همه در روسیه به دلیل پهناورترین کشور 
و اینکه مشمول ویزای شنگن نمی شوند بعد از آن 

آلمان و انگلیس.
اس�لامی  انجمن ه�ای  کار  اهمی�ت 

دانشجویی در خارج از کشور چیست؟

مهم ترین موضوع انجمن های اس��لامی فارغ از 
مسائل سیاسی، همگرایی و وفاق دانشجویان است 
و س��ر به راه مملکت باید نهاد. به هر حال هدف 
مشترک همه دانشجویان در خارج از کشور درس 
است. ما تلاش می کنیم تا در این راستا برنامه هایی 
داشته باشیم و هویت افراد دوباره احیا شود؛ چون 
اینجا عناصر احیای هویت وجود ندارد لذا در کنار 
فعالیت های فرهنگی و علمی به این مس��ئله هم 
می پردازی��م. اینکه بتوان هویت دانش��جویان را 
در کش��وری بیگانه احیا و حفظ کرد به خصوص 
نوجوانانی که در سن کم اینجا می آیند و بیشتر 
تحت تأثیر ق��رار می گیرند. به ط��ور کلی ایجاد 

وحدت بزرگ ترین دستاورد انجمن است.
چقدر از ظرفیت دانشجویان برای فعال تر 

شدن انجمن استفاده می شود؟
س��عی می کنیم کارها را گروهی انجام بدهیم و 
عمدتاً با همکاری خودشان باشد چون در انجمن 
کس��ی حقوقی نمی گیرد همه کارها دلی است. 

انجمن اس��لامی یک خانه صنفی اس��ت و باید 
مطالبات دانشجویان را در هر جایگاه و موقعیتی 
که هستند دنبال کند، بی هیچ ادعایی هم در این 

راستا فعالیت دارد.
بزرگ ترین مشکلات دانشجویان خارج 

از کشور چیست؟
مشکل ارز از همه مشکلات پررنگ تر است. قرار 
بود ارز ۴۲00 توماني به آنها داده ش��ود که با چه 
مشقتی می دادند؛ حالا همان هم لغو شد. اینجا 
خیلی از دانش��جویان از قش��ر متوسط و ضعیف 
هستند که به امید تحصیلات راهی شده اند. همه 
از مرفهین بانفوذ  نیستند، افرادی را می شناسم 
که خانه یا زمینی را فروختن��د پولش را در بانک 
گذاشتند و هر بار چنج می کردند تا مخارجشان 
تأمین شود که با این صعود قیمت دلار و بی سامانی 
اقتصادی کشور گرفتار مشکلات زیادی شده اند. 
نه راه برگشت دارند نه توان ماندن. به تازگی هم 
مجلس تصویب کرده برای تحصیلات تکمیلی به 
خارج از کش��ور بروند. حالا تکلیف آن نوجوانانی 
که اینجا برای درس آمده اند چیس��ت؟ تازه یک 
سال اول برای آموختن زبان جزو دوران تحصیل 

دانشجو محسوب نمی شود.
آیا اعضای این انجمن را تنها افراد بورسیه 

تشکیل می دهند؟
نه اتفاقاً خیلی از اعضا بورسیه هم نیستند. روال 
بر اساس انتخابات و رأی گیری است که هر سال 
صورت می گیرد و هرکس بخواهد می تواند کاندیدا 
ش��ود. بین اعضا انتخابات صورت می گیرد و یک 
نفر دبیر و رئیس شورا می شود. بعد از آن  با حضور 
نمایندگان اتحادیه ها در اروپا، دبیر اروپا انتخاب 

می شود.
خاطره جالبی از عملکرد انجمن اسلامی 

دارید؟
جام جهانی مسکو تصمیم گرفتیم بیکار ننشینیم 
چون هر شب در خیابان اصلی پشت کرملین افراد 
زیادی از کش��ورهای مختلف تبلیغات داشتند. 
آن شب آرژانتین مسابقه داشت. به یک طبل زن 
آرژانتینی پولی دادم و گفتم به سبک آرژانتینی ها 
برای ما طبل بزند بعد یکی از دوستان با طبل او 
نوای ایرانی زد، کم کم جمعیت زیادی جمع شدند 
همه زیر پرچم ب��زرگ ایران که ب��رده بودیم نام 
ایران را فریاد می زدند . ی��ک حال و هوای خوبی 

ایجاد شده بود.
آیا انجمن با گروهک منافقان برخوردی 

داشته است؟
این گروهک را خطر جدي ب��راي نظام مي دانیم 
ولي در فضای تقابل نبودیم انجمن اسلامی همواره 
تلاش کرده فارغ از این امور کار کند. اینجا خانه 
دانشجویی ایرانی اس��ت که هرکس با هر عقیده 
می تواند در کنار بقیه باشد و احیای هویت ایرانی 
صورت بگیرد.  امیدواریم به همان روزی برگردیم 
که شهید بهشتی و سایر نخبگان متعهد و انقلابی 

در سر داشتند به شرطی که سنگ اندازی نشود.

معصومه طاهري 
    گفت وگو

در س�ال  »حمای�ت از کالاي ایراني« این س�تون را به 
تحقیقات و پروژه هاي عملیاتي دانش�گاهي اختصاص 
داده ایم که وجه ممی�زه آنها ارتباط با بازار اس�ت؛ چه 
پروژه هاي علوم انساني و چه مهندسي و چه پزشکي. 
ارتباط دانش�گاه ب�ا ب�ازار، مهم ترین بخ�ش حمایت 
دانشگاهي از کالاي ایراني اس�ت که اگر به طور کامل و 
صحیح عملیاتي شود نقش بي بدیلي در تحقق اقتصاد 
مقاومتي خواهد داش�ت. در همین زمینه پذیراي آثار 

جامعه دانشگاهي براي نشر در این ستون هستیم. 

در حالي  که روزهاي پایاني سال را مي گذرانیم، 
هنوز بسیاري از دانش�گاه هاي کشور، بخش 
بزرگي از بودجه ش�ان را دریاف�ت نکرده اند.

عدم تخصیص به موقع بودج��ه، مراکز علمی و 
دانش��گاهی را با چالش ها و مش��کلات بسیاری 
مواجه می کند. هزینه های دانش��جویی، تغذیه، 
خوابگاه و روزمره دانشگاه یک طرف؛ مشکلاتی 
نظیر گرنت، هزینه های زیرساختی و پژوهشی 
از طرف دیگر مدت هاست منتظر بودجه هستند.

  سالي که نکوست
اردیبهشت امسال بود که رئیس دانشگاه شهید 
بهشتي خبر داد »در ماه نخس��ت سال ۹۷ پنج 
درصد بودجه به دانش��گاه اختصاص داده شده 
است. امیدواریم این مس��ئله مصداق این نباشد 
که س��الی که نکوس��ت از بهارش پیداست.« اما 
گویا حق با او بود و هنوز دانشگاه ها معطل بودجه 

مانده اند.
در تخصیص بودجه برای دانشگاه ها که مسئولیت 
مهم و سنگینی در مقوله علمی و پژوهشی کشور 
دارند نگاه متفاوت و ویژه ای در اعتبارات در نظر 

گرفته نمي شود به طوری که در بودجه سال ۹۷ از 
درصد اختصاص داده شده تا مبلغ واریزی فاصله 
زیادی وجود دارد که دانشگاه ها را با مشکل جدی 

روبه رو می کند.
  زندگي با یارانه

با توجه به شرایط فعلی اقتصادی کشور بخشی 
از هزینه های دانشگاه مربوط به مواد غذایی بود 
که وضعیت مالی را تحت تأثیر قرار داد. البته یک 
کمک یارانه ای تغذیه از سوی دولت به وزارت علوم 
و در نهایت به دست دانشگاه ها رسید و توانست 

بخشي ازکمبودهای دانشگاه ها را جبران کند.
در همین زمینه رئیس دانشگاه امیرکبیر با انتقاد 
از کسری قابل  توجه بودجه در دانشگاه های کشور 
درباره بودجه این دانشگاه گفت: »ما از لحاظ مالی 
با مشکلات جدی روبه رو هس��تیم و امیدواریم 
کسری بودجه ما تا پایان سال جاری جبران شود 

تا حداقل پرونده امسال بسته شود.«
  منتظر 30 درصد بودجه

س��یداحمد معتمدی افزود: »متأس��فانه بخش 
عمده بودجه دانش��گاه امیرکبیر پرداخت نشده 

و همان مبلغ تخصیص یافته نیز بیشتر معطوف 
به پرداخت حقوق و دستمزد کارکنان دانشگاه 
بوده است و تنها در موارد اضطراری غیر از بحث 
حقوق و دستمزد به دانش��گاه بودجه تخصیص 

داده شده است.«
وي با بی��ان اینکه عمده دانش��گاه های کش��ور 
امس��ال با مش��کلات بودجه ای روبه رو بوده اند، 
تصریح کرد: »درست است که ۷0درصد بودجه 
دانش��گاه اختصاص یافته، اما باید این مس��ئله 
مدنظر قرار بگیرد که همیش��ه تنه��ا ۲0 تا 30 
درصد پایان��ی بودجه به مباح��ث مهمی چون 
پژوهش و... اختصاص می یابد. به عبارت دیگر اگر 
هزینه های حقوق و مخارج اضطراری دانشگاه ها 
را از بودج��ه اختصاص یافته به آنه��ا کم کنیم، 
در عمل نهایتاً 30درصد بودج��ه را بتوان خرج 

هزینه های پژوهشی و... کرد.«
  54 درصد واریزي

اواخ��ر دي ماه ب��ود رئیس دانش��گاه تهران هم 
گفت: از بودجه سال ۹۷ دانشگاه تنها ۷0درصد 
اختصاص دادند که تاکن��ون ۵۴ درصد از آن از 

سوی خزانه واریز شده است!
نیلي احمدآبادي تصریح کرد: بسیاری از صنایع و 
سازمان ها به خدمات دانشگاه ها نیازمند هستند 
که می توان از منابع آنها به دانشگاه ها کمک کرد 
که در این زمینه باید به این نکته اش��اره کرد که 
هنوز بین توانمندی دانشگاه ها و نیازها اقدامی 

صورت نگرفته است.«
  80 درصد براي هزینه هاي جاري

رئی��س دانش��گاه عل��م و صنعت نی��ز وضعیت 
تخصیص بودجه دانشگاه ها را مطلوب ندانست 
و گفت: »دانش��گاه ها دچار بحران مالی شده اند 
و این مس��ئله درباره دانشگاه ما نیز صادق است. 
البته حدود ۸1/۵ درصد بودجه را به دانشگاه ما 
اختصاص داده اند ولی از این رقم تنها ۷1درصد به 

مرحله تخصیص رسیده است.« 
به گفته جبارعلی ذاکری، »مس��ئولان مربوطه 
قول داده اند صددرصد اعتبارات اختصاص یافته 
به دانش��گاه علم و صنعت را تأمین اعتبار کنند 
ولی واقعیت این است که امروز دانشگاه ها با توجه 
به افزای��ش قیمتی که کالاهای اساس��ی تجربه 
کرده اند، برای تأمین مال��ی هزینه های جاری و 
هزینه های اساس��ی خود با مشکلات عدیده ای 

روبه رو هستند.«
ذاکری با بی��ان اینکه ۷۵درص��د از هزینه های 
دانش��گاه ها، جزو هزینه های جاری محس��وب 
می شود، گفت: »در حقیقت هر میزان بودجه ای 
که برای دانشگاهی در نظر گرفته شود، نزدیک 
به ۸0درصد آن صرف هزینه های جاری می شود 
که از این میزان، حدود ۵۶درصد صرفاً به حقوق و 
دستمزد پرسنل و کارکنان اختصاص پیدا می کند 
و این مسئله نشان دهنده اهمیت تخصیص کامل 

بودجه دانشگاه ها است.«
  متکي فقط به بودجه دولت

بس��یاري از دیگر دانش��گاه هاي دولت��ي چه در 
پایتخت و چه در سایر استان ها هنوز بودجه شان 
را در واپسین روزهاي س��ال دریافت نکرده اند. 
دانش��گاه ها نباید فقط به بودج��ه دولتي اکتفا 
کنند و با فعالیت هاي دانش بنیان مخارج ش��ان 
را تأمین کنند.به تازگي رئیس جمهور در جمع 
مدیران وزارت رفاه گفته بود برخي از شرکت هاي 
تأمین اجتماعي را باید مجاني واگذار کنیم! این 
شرکت ها دارایي کارگران هستند و این صحبت 
اشتباه بود اما اي کاش این شرکت ها به دانشگاه ها 
پیوند مي خوردند تا به سوددهي دوطرفه برسند.

دانشگاه ها هم در توسعه اقتصاد دانش بنیان در 
ابتدای راه هستند و بیشتر درآمدشان از طریق 
آموزش های شهریه محور است. وقت آن رسیده 

که به این وضعیت خاتمه دهند.

 تكيه علمی كاربردی ها 
به خارج از دانشگاه

  مبینا صدقی
تاکنون باره�ا مدیران دانش�گاه علم�ي کاربردي 
اعلام کرده اند فلسفه وجودی این دانشگاه، تربیت 
نیروی انسانی ماهر برای بخش های مختلف جامعه 
اس�ت. در حالي که ریاس�ت این دانش�گاه معاون 
خود را از خارج از این مجموعه اس�تخدام مي کند!

دانشگاهی که تأکید دارد آموزش هایش کاربردی است 
و با اتکا ب��ر منابع موجود، متخص��ص تربیت می کند، 
آنچنان به قحط الرجال مبتلاس��ت که نیازهایش را از 

دیگر دانشگاه های کشور تأمین می کند!
این ش��رح حال دانش��گاه جامع علمی کاربردی است 
که مدیرانش از دانش��گاه های دیگر انتخاب و منصوب 
می ش��وند. اتفاقی که آخرین نمونه از آن چندي پیش 
رخ داده که معاون آموزشی آن از دانشگاه تربیت مدرس 

انتخاب شده است.
انتخاب مختار جلالی جواران که دکترای مهندس��ی 
ژنتیک و بیوتکنولوژی از انگلس��تان دارد و دانش��یار 
دانشکده کشاورزی دانشگاه تربیت مدرس است. فردی 
که ظاهراً یک دکترای دیگر در مهندس��ی کشاورزی، 
اصلاح نباتات دارد و کارشناسی ارشدش را نیز در همین 

رشته دریافت کرده است.
 موضوعی که مجابمان می کند بپرسیم دلیل انتصاب این 
فرد در دانشگاه جامع علمی کاربردی چیست؟ دانشگاهی 
که فعالیت آن با تصویب اساسنامه اش در سال 13۷0 آغاز 
ش��ده و حالا یکی از بزرگ ترین دانشگاه های کشورمان 
و حتی خاورمیانه اس��ت، اما ظاهراً یافتن فردی مناسب 
در میان اساتید و مدیرانش برای س��پردن امور معاونت 
آموزشی دانش��گاه به وی مقدور نیست، تا جایی که  باید 

دست به دامان دیگر دانشگاه ها شد.
دعوت از اس��اتید دیگر دانش��گاه ها، آن ه��م با این 
ملاحظه ک��ه ظاهراً تخصص این افراد مهم نیس��ت 
که اگر بود، فردی با دکترای بیوتکنولوژی و اصلاح 
نباتات گزینه مناسبی برای عهده دار شدن معاونت 
آموزشی چنین دانش��گاه عریض و طویلی نمی بود. 
به عبارت بهت��ر، دکتر جلالی ج��واران در حالی به 
این سمت برگزیده شده که از دانشگاهی فراخوانده 
شده تا مشخص شود که ملاک انتخاب وی ارتباطات 

برون سازمانی است.
ماجرا زمانی عجیب تر می شود که بدانیم خداحافظی با 
معاونت سابق آموزشی دانشگاه جامع علمی کاربردی 
و جایگزین شدن وی با جلالی جواران، نتیجه بروز یک 
اختلاف میان معاون سابق و رئیس دانشگاه بوده است. 
اختلافی از جنس مخالفت رئیس دانشگاه با معاونش 
که مصوبه ای با پیشنهاد وی به تصویب هیئت رئیسه 

رسیده بود که با حکم رئیس وتو شد!
تقابلی ک��ه در نهایت به ع��زل معاون قبل��ی و نصب 
جایگزین وی منجر شد تا بشود حدس زد آنچه عامل 
ورود جلالی جواران به ترکیب مدیران دانشگاه جامع 
علمی کاربردی بوده، نه تخصص یا سوابق مدیریتی اش، 
که احتمالاً همسویی کامل وی با رئیس دانشگاه علمی 
کاربردی است؛ همس��ویی خاصی که در روز های آتی 
نکات جال��ب توجه دیگ��ری در خصوص آن منتش��ر 

خواهیم کرد.

 آمادگی پرداخت 
هر وام شهريه ای را داريم

سرپرست معاونت فرهنگی و دانشجویی دانشگاه 
جام�ع علم�ی کارب�ردی کش�ور گفت: در س�ال 
تحصیلی جدی�د 3۶ میلیارد ریال وام ش�هریه به 
دانشجویان دانشگاه علمی کاربردی پرداخت شد.

احمدرضا پیش بین همچنین در جلسه با مدیران مراکز 
علمی کاربردی استان گلستان اظهار کرد: این آمادگی 
را داریم در نیمسال دوم هر وام شهریه ای که درخواست 
ش��ود، پرداخت کنیم. در حال حاضر ۵00 هزار تومان 
وام شهریه پرداخت می شود که این میزان در مهرماه 

سال آینده به ۷۵0 هزار تومان افزایش می یابد.
وی افزود: در نیمسال دوم به تمام دانشجویان غیرشاغل 
این دانشگاه بن کارت رفاهی دانشجویی داده می شود. 
بر این اساس به جای پولی که برای غذای گرم به مراکز 
داده می شد، کارت دانشجو ش��ارژ می شود و دانشجو 

غذایش را تهیه می کند.
پیش بین در ادامه خاطرنشان کرد: وزارت علوم از سال 
۹۸ ساماندهی دانشگاه ها را در دس��تور کار قرار داده 
و مأموریت گرایی، کیفی گرای��ی، ادغام ها و... را دنبال 
خواهد کرد. ما در دانش��گاه علمی کاربردی از دو سال 

گذشته این کارها را آغاز کردیم.
سرپرس��ت معاونت فرهنگی و دانش��جویی دانشگاه 
جامع علم��ی کاربردی بیان ک��رد: در کنار موضوعات 
مأموریت گرایی و کیفی گرایی که در دانش��گاه دنبال 
می کنیم، اعتقاد داریم که ستاد هم در کشور و هم در 
استان ها باید کوچک ش��ود و مراکز باید بزرگ شوند و 

اختیارات به مراکز داده شود.
وی یادآور شد: امسال بیش از 1۵0 هزار دانشجو وارد 
دانشگاه علمی کاربردی شدند که ۸0 هزار نفر ورودی 

مهر و بیش از ۷0 هزار نفر ورودی بهمن بوده اند.

یادداشت

تابلو اعلانات

رئیس انجمن اسلامی دانشجویان ایرانی در مسکو در گفت وگو  با »جوان«:

 وفاق و همگرایی دانشجویان 
مهم ترین دستاورد انجمن های اسلامی است

دانشگاه ها هنوز بودجه شان را نگرفته اند

چشم انتظار بودجه

عیسی اسفندیاری
   گزارش


